
 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 21. MARS SKYTTERKONTORET 
 
MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Kristin Lund 
og Morten Bjerknæs. Tvinnereim og Kornbrekke deltok 
ikke i sak 20 og 29, hvor varamedlemmene Oddbjørn 
Meland og Jens Sverre Knudsen deltok. 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. Vestvik deltok ikke 
i sak 20 og 29. 

 
 

Sak 14/2011 Tingsak: Forslag om kun kaliber .22 i klasse Rekrutt 
 
Nordfjord skyttersamlag har fremmet forslag om bruk av kun kaliber 22 i klasse Rekrutt. 
 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 

Sak 15/2011 Årsregnskapet 2010, med årsberetning 
 

Det frivillige Skyttervesen - Regnskap – private og offentlige midler 
Resultatregnskap 2010 

    
DRIFTSINNTEKTER Noter 2010 2009 
    
Salgsinntekter 3,4,5 30 218 814 31 110 698 
Abonnementsinntekter 4 1 778 220 1 836 807 
Offentlige tilskudd 2 31 987 135 31 892 696 
Andre inntekter  123 778  
Sum driftsinntekter  64 107 947 64 840 201 
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 26 252 074 27 248 533 
Lønnskostnad 1,12 10 393 253 9 735 735 
Avskrivning varige driftsmidler 1 47 417 47 417 
Annen driftskostnad 1 15 538 425 15 053 292 
Utbetalte tilskudd 1 12 460 852 12 179 576 
Sum driftskostnad  64 692 021 64 264 553 
    



NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste år 2,15 -2 679 269 -2 287 762 
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,15 2 287 762 1 085 762 
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  -975 581 -626 352 
    
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  271 286  339 717 
Sum finanskostnader  6 918 
Resultat av finansposter  271 280 338 799 
    
ÅRSRESULTAT  -704 301 -287 553 
    
Endring i egenkapitalen:    
Egenkapital med lovpålagte restriksjoner    
Rekrutteringsfremmende tiltak 7  -88 300 
Felt-/Skifelt 7 -232 713 -178 297 
Prosjekt Grasrot 7 -215 482 -20 396 
    
Egenkapital med selvpålagte restriksjoner    
Overførte midler DFS Trygdefondet 14 -19 375 -21 114 
Døvles veteranpremiefond  7 000  
    
Annen egenkapital    
Fri egenkapital  -243 731 20 554 
Sum  -704 301 -287 553 

 
BALANSE PR 31.12.2010 
    
 Noter 2010 2009 
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Varige driftsmidler    
Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 9 21 461 68 878 
Sum varige driftsmidler  21 461 68 878 
    
Finansielle anleggsmidler    
Finansiering reservedelslager Sauer 10 500 000 500 000 
Sum finansielle anleggsmidler  500 000 500 000 
    
SUM ANLEGGSMIDLER  521 461 568 878 
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 11 8 664 094 9 229 197 
    
Fordringer    
Kundefordringer  1 962 498 1 884 419 
Til gode merverdiavgift   575 524 
Andre kortsiktige fordringer 11 1 286 425 1 121 998 
Sum fordringer  3 248 923 3 581 941 



    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 13 10 730 275 11 582 665 
    
SUM OMLØPSMIDLER  22 643 292 24 393 803 
    
SUM EIENDELER  23 164 753 24 962 681 

 
Det frivillige Skyttervesen 
BALANSE 31.12.2010 
 Noter 2010 2009 
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Med lovpålagte restriksjoner    
Rekrutteringsfremmende tiltak 7 319 956 319 956 
Felt-/skifelt 7 685 020 917 733 
Skytebanesikkerhet  49 662 49 662 
Markedsføring/informasjon  82 544 82 544 
Prosjekt Grasrot 7 537 463 752 945 
Sum  1 674 645 2 122 840 
    
Med selvpålagte restriksjoner    
DFS Trygdefondet 14 552 040 571 415 
Døvles veteranpremiefond  7 000  
Sum  559 040 571 415 
    
Annen egenkapital    
Fri egenkapital  9 705 090 9 948 821 
Sum  9 705 090 9 948 821 
    
    
SUM EGENKAPITAL  11 938 775 12 643 076 
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 15 2 679 269 2 324 449 
Leverandørgjeld  6 055 550 7 581 260 
Skyldig offentlige avgifter  831 447 537 026 
Annen kortsiktig gjeld  1 659 712 1 876 870 
Sum kortsiktig gjeld  11 225 978 12 319 605 
    
SUM GJELD  11 225 978 12 319 605 
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  23 164 753 24 962 681 

 
 
 
 
 
 
 



 Oslo, 21. mars 2011  
   

Olav K. Vaaje 
President 

Jarle Tvinnereim 
Visepresident 

Jan Åge Gjerstad 
Styremedlem 

 
 

Janne Kornbrekke 
Styremedlem 

 
 

Henning Ivarrud 
Styremedlem 

 
 

Heidi Skaug 
Styremedlem 

 
 

Morten Bjerknæs 
Styremedlem 
Leder DFSU 

 
 

Kristin Lund 
Styremedlem 

Oppnevnt av FD 

 
 

Kurt Arne Berglund 
Generalsekretær 

 
 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Regnskapsprinsipper 
 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet etter 
norske regnskapsregler.  Anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle organisasjoner er lagt til 
grunn der dette er ansett formålstjenlig.  For øvrig er god regnskapsskikk for små foretak lagt til 
grunn. 
 
Årsregnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er 
utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet og som er 
inntatt som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret 
overføres til bruk senere år.  Disse inngår i betalingsmidlene og er oppført som ubenyttede 
offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder; 
 

• Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
• drift av Norsk Skyttertidende, 
• utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og 
• annen organisasjonsvirksomhet som tar til seg kostnader som ikke dekkes av det 

offentlige tilskuddet. 
 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet.  Tilskuddet over 
statsbudsjettet resultatføres i tildelingsåret.  Med tildelingsåret menes samme året som 
tilskuddet er ment å dekke driften av Det frivillige Skyttervesen.  Øvrige offentlige tilskudd 
resultatføres i samme år som tilsagn blir gitt.  Annen inntekt resultatføres når den er opptjent.  
Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt og aktivitet 
(sammenstillingsprinsippet). 
 
Det frivillige Skyttervesen er ikke skattepliktig for noen del av virksomheten. 
 
 
 
 



Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år 
etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er klassifisert 
som anleggsmidler. 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet 
tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning gjennomføres 
lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.   
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen.



Note 1 – Fordeling av inntekter og kostnader         
  INNTEKTER KOSTNADER 
  Salgs- Andre   Vare- Lønns- Av- og ned- Annen Utbetalte   
    inntekter inntekter SUM Kostnader kostnader skrivninger driftskostnad tilskudd SUM 
Private midler                  
Salgsvirksomheten 28 987 996  28 987 996 24 799 359 1 245 453 10 730 1 671 583  27 727 125 
Norsk Skyttertidende 608 818 1 778 220 2 387 038 1 363 275 958 234  509 017  2 830 526 
Administrasjonsprogrammet 622 000  622 000 89 440 57 340  529 095  675 875 
Øvrig virksomhet private midler  123 778 123 778  277 791  1 585 076  1 862 867 
Sum private midler 30 218 814 1 901 998 32 120 812 26 252 074 2 538 818 10 730 4 294 771  33 096 393 
           
Offentlige midler          
11 Administrasjon  31 987 135 31 987 135  6 656 422 36 687 3 672 295  10 365 404 
12a Landsskytterstevnet     555 933  1 880 224  2 436 157 
12b Nordisk Mesterskap     76 192  373 049  449 241 
12c Norgescupen i baneskyting     34 163  52 590 27 000 113 753 
12d NM skifelt og skogsløp     17 754  42 194 16 000 75 948 
13 Medaljer/diplomer og premier       600 000  600 000 
14 Tilskudd til lavere organisasjonsledd        2 443 890 2 443 890 
15a Ordinære anleggsmidler     19 701  2 081 256 1 792 193 3 893 150 
15b Miljøpakkemidler     1 296  377 515 4 196 079 4 574 890 
16 Utdanning     261 909  836 378 165 967 1 264 254 
17 Rekruttering     87 798  442 873 803 850 1 334 521 
18 Feltskyting/skifeltskyting     29 498  72 990 474 000 576 488 
19 Ammunisjonsbidrag        2 537 139 2 537 139 
20 Markedsføring     113 769  710 696 4 734 829 199 
21 Ny webportal       101 594  101 594 
Sum offentlige midler  31 987 135 31 987 135  7 854 435 36 687 11 243 654 12 460 852 31 595 628 
           
Sum totalt 30 218 814 33 889 133 64 107 947 26 252 074 10 393 253 47 417 15 538 425 12 460 852 64 692 021 



 
Note 2 - DFS offentlige midler    
INNTEKTER 2010  2009 
Ordinært tilskudd 26 200 000  26 200 000 
Tilbakef tidl utsatt innt.føring 36 687  36 687 
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000 
Andre tilskudd 750 448  656 009 
Sum inntekter 31 987 135  31 892 696 
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 10 365 404  9 913 084 
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 2 436 157  2 053 337 
12b Nordisk Mesterskap 449 241  598 548 
12c Norgescupen i baneskyting 113 753  81 680 
12d NM skifelt og NM skogsløp 75 948  58 436 
Sum post 12 3 075 099  2 792 001 
    
13 Medaljer, diplomer og premier 600 000  934 489 
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 443 890  2 593 963 
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 3 893 150  4 516 760 
15b Miljøpakken 4 574 890  3 444 750 
Sum post 15 8 468 040  7 961 510 
    
16 Utdanning 1 264 254  1 304 146 
    
17 Rekruttering 1 334 521  1 435 023 
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 361 600  355 200 
18b Skifeltskyting 214 888  189 003 
Sum post 18 576 488  544 203 
    
19 Ammunisjonsbidrag 2 537 139  2 168 686 
    
20 Markedsføring 829 199  824 700 
    
21 Prosjekt nytt øk.system/webportal  101 594  218 891 
    
Sum utgifter 31 595 628  30 690 696 
    
Mindrebruk av offentlige midler 391 507  1 202 000 
    
Overført off. midler fra tidligere år 2 287 762  1 085 762 
Overført off. midler til neste år 2 679 269  2 287 762 
Resultat offentlige midler 0  0 

 



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten 
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2010 Budsjett 2009 2010 2009 2010 2009 2010 2009 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 28 987 996 27 450 000 30 166 766 12 616 273 13 319 697 15 609 804 16 109 962 761 919 737 107 
Sum salgsinntekter 28 987 996 27 450 000 30 166 766 12 616 273 13 319 697 15 609 804 16 109 962 761 919 737 107 
          
Varekostnader          
Varekjøp 24 234 256 23 935 000 27 891 705 10 040 283 13 612 406 13 541 792 13 668 565 652 181 610 734 
Endring varelager 565 103  -1 997 614 501 553 -2 362 742 55 847 255 776 7 703 109 352 
Sum varekostnader 24 799 359 23 935 000 25 894 091 10 541 836 11 249 664 13 597 639 13 924 341 659 884 720 086 
          
Bruttofortjeneste 4 188 637 3 515 000 4 272 675 2 074 437 2 070 033 2 012 165 2 185 621 102 035 17 021 
Bruttofortjeneste i prosent 14,45 12,81 14,17 16,44 15 ,54 12,89 13,57 13,39 2,31 
          
Lønnskostnader 1 245 453 1 200 000 1 226 647       
          
Avskrivninger 10 730 11 000 10 730       
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 815 477 900 000 963 014       
Husleiekostnader 278 325 350 000 279 867      
Leasing/driftsavtaler 72 829 60 000 66 103       
Inventar, kontormaskiner 5 583 30 000 27 461    
Revisjon 61 470 50 000 62 100    
Andre konsulenttjenester 23 660 20 000 31 900       
Kontorrekvisita, trykksaker 43 109 40 000 65 832       
Telefon og porto 11 091 20 000 15 332       
Reise- og oppholdsutgifter 73 810 75 000 37 453       
Markedsføring 223 531 200 000 246 256       
Forsikringer 60 978 40 000 48 400       
Tap på fordringer 1 720  3 867       
Sum annen kostnad 1 671 583 1 785 000 1 847 585       
Driftsresultat 1 260 871 519 000 1 187 713       



Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2009 
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 608 818 750 000 474 492 
Abonnementsinntekter 1 778 220 1 900 000 1 836 807 
Sum driftsinntekter 2 387 038   2 650 000 2 311 299 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 821 500 820 000 783 800 
Porto- og distribusjon 541 775 480 000 460 937 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 363 275 1 300 000 1 244 737 
    
Lønnskostnader 958 234 900 000 897 095 
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader  105 000 102 025 
Inventar, kontormaskiner osv 21 325 25 000  
Revisjonshonorar 17 075 15 000 17 250 
Andre honorarer 1 500 18 000 7 775 
Kontorrekvisita 14 244 15 000 9 272 
Telefon og porto 40 112 50 000 42 624 
Reise- og oppholdsutgifter 346 475 300 000 356 726 
Markedsføring 65 385 30 000 9 498 
Forsikring 2 901 1 000 2 902 
Sum annen driftskostnad 509 017 559 000 548 072 
Driftsresultat -443 488 -109 000 -378 605 
    
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag 

 Regnskap Budsjett Regnsk 2009 
Inntekter:    
Salgsinntekter 622 000 660 000 469 440 
Sum inntekter 622 000 660 000 469 440 
    
Varekostnader:    
Tjenester til videresalg 89 440 100 000 109 705 
Sum varekostnader 89 440 100 000 109 705 
    
Lønnskostnader 57 340 100 000 57 547 
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 28 212 25 000 25 781 
Konsulenthonorarer EDB 467 050 345 000 175 169 
Kontorrekvisita 10 242 15 000 10 992 
Telefon og porto 9 263 15 000 10 541 
Reise- og oppholdsutgifter 14 328 50 000 14 749 
Markedsføring  10 000  
Sum annen driftskostnad 529 095 460 000 237 232 
Driftsresultat -53 875 0 64 956 

 
 
 



Note 6 – Øvrig virksomhet    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2009 

Lønns-/personalkostnader 277 791 250 000 258 773 
Inventar og utstyr 30 082 25 000 13 443 
Reise- og oppholdsutgifter 39 832 50 000 46 035 
Representasjon 112 645 90 000 100 425 
Kontingenter og gaver 39 706 50 000 43 564 
Forsikringer 19 375 25 000 21 114 
Kostnader fremtidige lotterier    
Leie storskjerm til LS 447 500 400 000 386 250 
Utgifter flytting Skytterkontoret    

 966 931 890 000 869 604 
 

Note 7 - Organisasjonsutgifter    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2009 
Landsskytterstevnet 360 274 250 000 200 883 
Felt-/skifelt, elektroniske finalefeltfigurer 232 713  178 297 
Ammunisjonsbidrag  200 000  
DFSU, rekrutteringsvirksomhet  300 000 88 300 
Kostnader prosjekt Grasrot 215 482  20 396 
Epost skytterlag og skyttersamlag 87 467 160 000 142 936 
 895 936 910 000 630 812 

 
Note 8 – Utsatt inntektsføring av mottatt tilskudd 
Mottatt offentlig tilskudd som først blir benyttet i senere år tas ikke til inntekt men skal føres opp 
i balansen som utsatt inntekt.  Dette gjelder offentlig tilskudd som er benyttet til anskaffelse av 
driftsmidler som har en økonomisk levetid på mer enn ett år.  Den utsatte inntekstføringen skal 
tilsvare fremtidige avskrivninger på anskaffede driftsmidler. 

 
  2010 2009 
Bokført utsatt inntektsføring 01.01. 
Bokførte anskaffelser av driftsmidler 
Bokførte avskrivninger 

36 687 73 374 
 0 

36 687 36 687 
Bokført utsatt inntektsføring 31.12 0 36 687 

 
 Salgs-

avdelingen 
Øvrig 

virksomhet 
Offentlige 

Midler 
 

Sum 
Anskaffelseskost 01.01.10 162 056 192 325 621 241 975 622 
Tilgang 2010 0 0 0 0 
Avgang 2010 0 0 0 0 
Anskaffelseskost 31.12.10 162 056 192 325 621 241 975 622 
Akkumulerte avskrivninger 31.12.10 140 595 192 325 621 241 954 161 
 
Bokført verdi 31.12.10 

 
21 461 

 
0 

 
0 

 
21 461 

 
Årets ordinære avskrivninger 

 
10 730 

  
36 687 

 
47 417 

     
Økonomisk levetid 5 år  3 år  
Avskrivningsplan 20 %  33 %  

 
 
 
 



Note 10 – Fordringer/gjeld    
Fordringer med forfall senere enn ett år:    

   2010 2009 
Finansiering reservedelslager Sauer   500 000 500 000 

     
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 

 
Note 11 - Beholdninger     
Våpen   4 172 145 4 673 698 
Ammunisjon   3 393 854 3 449 701 
Organisasjonsartikler   1 098 095 1 105 798 
Sum   8 664 094 9 229 197 

     
Beholdning av premier og plaketter   306 803 164 804 

     
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Ukurans er hensyntatt.  
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i 
posten "annen kortsiktig fordring".     

 
Note 12 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte    
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende 
poster: 

  

 2010 2009 
Lønnskostnader 8 730 379 8 226 924 
Folketrygdavgift 1 272 235 1 193 061 
Pensjonskostnader (AFP) 146 922 76 356 
Annen godtgjørelse 243 717 239 394 
Sum 10 393 253 9 735 735 

 
Antall årsverk i 2010: 15    

 Generalsekretær Styret 
Lønn 816 576 80 000 
Annen godtgjørelse 6 000 151 200 
Sum 822 576 231 200 
   
Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr. 434 087. 
 
Som arbeidsgiver har DFS oppfylt kravet til obligatorisk tjenestepensjon (OTP) til sine ansatte 
gjennom avtale med Statens Pensjonskasse.  Det foreligger ikke andre avtaler om spesielle 
pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller andre godtgjørelser. 

 
Revisor 2010 2009 
Kostnadsført honorar revisjon 167 250 169 000 
Kostnadsført annet honorar 3 500 3 500 
Sum 170 750 172 500 
   
Beløpet inkluderer merverdiavgift   

 
 

 
 
 
 
 



Note 13 – Bundne midler, garantier, forpliktelser   
Bundne midler og garantier: 2010 2009 
Skattetrekkskonto 929 344 873 075 
Portogaranti 15 500 15 500 
Tollgaranti 250 000 250 000 
Garanti Landslotteriet 2 893 075 2 824 610 
Sum 4 087 919 3 963 185 
   
Forpliktelser: 
Framtidige utbetalinger av banebidrag etter Skytterboka kapittel 13. Det er pr 31.12.2010 gitt 
tilsagn for til sammen kr 4 395 000 i banebidrag der Norges Skytterstyre har brukt retten gitt i 
kapittel 13.370 til å bestemme når forpliktelsene skal gjøres opp.  Tilsagnene er gitt under 
forutsetning av fortsatt offentlig tilskudd. 

 
Note 14 – DFS Trygdefondet   

 2010 2009 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 48 023 48 013 
Årspremie ansvarsforsikring i IF Forsikring 67 398 69 127 
For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefondet 19 375 21 114 

 
Note 15 – Ubenyttet offentlige midler   
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år:  

   31.12.2010 31.12.2009 
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år  2 844 704 2 419 594 
Merforbruk ordinære midler   -165 435 -131 832 
Sum  2 679 269 2 287 762 
Utsatt inntektsføring av offentlig tilskudd  0 36 687 
Totalt   2 679 269 2 324 449 
     
Hovedårsaken til at det er overført et så vidt høyt beløp som gjelder miljøpakken stammer fra 2009 
da man valgte å gjennomføre ett prosjekt mindre en planlagt som følge av usikkerhet om man 
kunne finansiere dette (ca 1,5 mill).  I tillegg er prosjekter planlagt gjennomført i 2010 blitt 
forsinket som følge av tidlig vinter i ett av prosjektområdene. 

 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
 
Årsberetning og regnskap for private og offentlige midler for 2010 godkjennes. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 16/2011 
Tingsak: Forslag om at Valgkomiteen gis myndighet til å foreslå endrede 
satser for godtgjørelser 

 
Justeringene av styrehonorar for skyttertingsvalgte medlemmer i Norges Skytterstyre ble 
sist justert ved vedtak i Tingsak 14/2002 etter forslag fra Norges Skytterstyre. 
 
Følgende regelverk ble da vedtatt: 
 
”A – Styrehonorar 
 
Formannen og de øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre tilstås et 
fast årlig styrehonorar. 
Størrelsen på styrehonoraret fastsettes av Skyttertinget. 
 
B – Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag 
 

Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt 
oppnevnte utvalg og komiteer tilstås en godtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte 
oppdrag i forbindelse med sitt tillitsverv. Møter eller andre pålagte oppdrag på lørdager 
og/eller søndager godtgjøres ikke. 
 
Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. 
Størrelsen på møtegodtgjørelsen fastsettes av Skyttertinget. 
 
C – Dekning av utgifter til reise, kost og overnatting 
 

Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt 
oppnevnte utvalg og komiteer får dekket sine utgifter til reise, kost og overnatting ved 
deltakelse i møter og andre pålagte oppdrag i forbindelse med sitt tillitsverv.  
 
Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. 
 
Utgiftene dekkes etter bestemmelsene i Statens Reiseregulativ.” 
 
I tillegg vedtok Skyttertinget 2002 følgende: 
 
Styrehonoraret fastsettes til: 

• Formannen i Norges Skytterstyre    : kr 50.000 pr. år 
• Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre : kr   5.000 pr. år 

 
Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag fastsettes til kr 1.200 pr. dag. 
 
Forslaget fra Gauldal er at Valgkomiteen gis fullmakt til å foreslå justeringer av de 
ovennevnte satser. I forslaget er det foreslått at Valgkomiteen kan vurdere dette årlig som 
en del av sitt arbeid. Slik vil også Norges Skytterstyre være løst fra å foreslå noe som i stor 
grad gjelder dem selv. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen er enig i forslaget fra Gauldal. Vi ser nytten av at styret frigjøres fra 
dette, og at en kontinuerlig vurdering av justeringer blir en del av Valgkomiteens årlige 



arbeid. Riktignok vil dette også gjelde Valgkomiteen, men i vesentlig mindre grad enn 
Norges Skyttestyre. 
 
Gauldals forslag konkluderer med at det faste, årlige styrehonorar for president og 
styremedlemmer også bør inngå i et eventuelt framtidig forslag fra Valgkomiteen. 
 
Skytterbokas Kap 1, pkt 1.700 må med dette gis et tillegg i en ny paragraf § 7 – 4. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Valgkomiteen skal hvert år fremme forslag til Skyttertinget om justering av årlig, fast 
styrehonorar for Presidenten og øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges 
Skytterstyre. Dessuten møtegodtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte oppdrag, for 
medlemmer av Norges Skytterstyre og sentrale utvalg og komiteer. Det gis ikke 
møtegodtgjørelse for lør/søn”. 
 
Denne tekst føres inn i Skytterboka Kap 1, pkt 1.700  som  § 7 - 4. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 17/2011 Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler 2013 
 
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. 
desember 2003 og gjennom ”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt 
samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 
71: 
 
Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på 
at informasjonen skal representere et mangfold. 
 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra 
til å opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter 
vektlegges. 
 
I perioden fram tom 2010 har FD varslet en omstrukturering av søknadsskjemaet for 
økonomisk støtte fra Forsvarsbudsjettet. Endringene går i prinsipp ut på å tydeliggjøre i et 
nytt søknadsskjema forskjell på drift og prosjekter/aktivitet. FD signaliserer at dette i 
utgangspunktet ikke har som målsetting å redusere bevilgningene til de frivillige 
organisasjoner, men er ment å skulle systematisere og tydeliggjøre på en bedre måte enn 
før hva pengene brukes til.  



DFS sentralt har i møter med FD uttrykt skepsis til en slik oppdeling i det man derved kan 
oppleve en økonomisk styring fra FD. Dette være seg i organisasjonene og/eller mellom 
organisasjonene. Her har DFS vist til Stortingets vedtak om opprettelse av DFS og det som 
framkommer i Grunnreglene om hva Staten skal bidra til hva gjelder økonomisk støtte til 
DFS’ virksomhet.   
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
 
• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være 

landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel. 
 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har 
stått uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som 
departementet har gitt for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 
 
Vårt overordnede mål: 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge 
opp under forsvarsviljen og å styrke Forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”… innen det norske folk…”- med klar forsvarsmessig 
tilhørighet - ”… dyktiggjøre det for landets forsvar”. 
 
Hele vår aktivitet legges opp til og nå så mange som mulig gjennom lokale 
rekrutteringstiltak, markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av 
tillitsmenn og instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å 
understreke betydningen av at hvert lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. 
Bygging og vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det 
offentlige og midler som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst 
med miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe 
skytterne med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement – søke å 
legge forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. DFS har således over 



flere tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning av skyteinstruktører. Siden 2007 er 
dette også gjennomført med deler av med Hærens styrker. 
 
I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008 har bl.a. 
ført til en kvalitetsreform av Heimevernet. Dette får den konsekvens at Heimevernets 
behov for skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være 
forberedt på økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS startet i 2005 et samarbeid med HV for økt fokus på utnyttelse av den skyteferdighet 
som DFS’ ungdomsskyttere har. Dette gjaldt både førstegangstjenesten og plassering i 
strukturen senere. Ordningen med førstegangstjeneste ved HVUV fungerte utmerket. I 
2008 ble imidlertid HVUV lagt ned og ordningen lagt på is inntil videre. Det arbeides med å 
se på andre løsninger for å få etablert en tilsvarende ordning som den som var etablert 
ved HVUV. DFS vil arbeide videre med å finne en ordning i samarbeid med Hæren og HV.  
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere 
og rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets 
mangeartede virksomhet. Herunder bør fokus fortsatt rettes mot ungdomsklassene ved f. 
eks Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og regionale seminarer. I møter med 
FD har DFS har mottatt forslag om at DFS bør vurdere å invitere representanter(elever) fra 
grunnleggende befalsutdanning til kurs/samlinger for å presentere Forsvarets tilbud til 
våre rekrutteringsskyttere. På sikt vil dette, ved økt rekruttering til befalsutdanningen, 
styrke befalets kunnskap om vår virksomhet. DFS’ hjemmesider er allerede i bruk bl.a. til 
dette formål. DFS er kjent med Forsvarets uttalte målsetting om minimum 25 % 
kvinneandel i oppsetningene og har bl.a. dette som en målsetting ved de tiltak som nevnt 
ovenfor. For LS 2011 og senere vil vi fortsatt tilby Forsvaret markedsføring av ovennevnte 
satsing på storskjermer på LS.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et 
redusert nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at 
vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og 
arbeidet med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi 
et sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har store kostnader til juridisk og teknisk 
bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner. For å holde de økonomiske 
rammer innenfor anleggssektoren har Norges Skytterstyre vedtatt en reduksjon av 
ordinære bidrag for skytterlagenes oppgradering av sine baner i et 20 års perspektiv på 
den enkelte bane. For 2010, og inntil videre, er denne reduksjon 50 %. Dette til tross har 
det etablert seg et etterslep i størrelsesorden 1.8 mill til dette formål. 
 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og 
med det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres 
skyteskoler. Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak.  
 
Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler 
og videregående skoler. 



Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen 
skal få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
 
Forsvaret - spesielt Heimevernet(HV) - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med 
hvert enkelt skytterlag. De baner HV ønsker å benytte for sine årlige treninger gis prioritet 
ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås. Til dette avsettes det 
særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner. 
 
Samarbeidet mellom HV og DFS lokalt bygger derfor opp om en landsdekkende 
forsvarsstruktur som i hovedsak HV representerer.  
 
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. Ca 80.000 storviltjegere gjennomfører årlig trening og skyteprøven på 
DFS’ baner. 
 
Flere av våre skytterlag støtter også politiet i sin treningsskyting ved å gi adgang til bruk av 
skytebanene på avtalte vilkår. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 
1. Skytebaner (anlegg)  
2. Rekruttering  
3. Ammunisjon. 

 
Et fjerde prosjekt som det arbeides videre med i årene framover er fortsatt overgang til 
bruk av elektronisk målmateriell, også i feltskyting, samt utstyr for publikumsvisning for 
samme.  
 
Ved Skyttertinget i 2011 vil DFS sette fokus på foreløpig siste oppdatering av regelverket 
for antidopingarbeidet i organisasjonen. Bakgrunnen er et generelt økt fokus på 
problemstillingen innen idretten og i samfunnet forøvrig. Også Forsvaret har rettet et 
sterkere fokus på dette de senere år. Dagens regelverk har sitt utspring i vedtak tidlig i 
1980-årene, samt vedtak på Skyttertinget 2009.  
 
Vedtaket om reviderte regler vil gi et mer omfattende antidopingarbeid, med innleid 
støtte fra Antidoping Norge, noe som vil medføre økonomiske konsekvenser.  
 
1. Skytebaner/anlegg 
 Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til nybygg og vedlikehold. 
Av disse midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på eksisterende baner med 
høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over mange år 
etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir 
det pekt på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i 
dag, og det ble bemerket at en økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 burde 



vurderes. Det har så langt, av økonomiske grunner, ikke skjedd noe av praktisk betydning 
for prosjektet. Det gjenstår fortsatt ca 58 skytebaner på listen over aktuelle baner for 
miljøpakketiltak. Målsettingen er nå justert til to-tre baner hvert år, pga. kostnadsøkning 
anleggssektoren. All den tid miljøpakkemidlene og de ordinære 20-års bidragene går til 
eksisterende baner kan løsning for de ordinære bidrag være av og til å belaste 
miljøpakkeprosjektet for å rydde bort sporadiske køer på de ordinære bidrag. 
 
DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne 
samtlige skytebaner eid av tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene 
benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene 
benytte seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og 
raskere ved ombygging/nybygging av skytebaner. For øvrig gjøres dette arbeid av DFS 
allerede, men da på anmodning i det enkelte tilfelle. 
 
DFS vil fortsette arbeidet med eventuelle nyvinninger hva gjelder støydempningsmetoder 
for standplasser.  
 
Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et 
økende økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og 
sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for 
flytting av baner vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk 
bistand. Den generelle kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig 
rolle, noe som gir grunn til bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med 
dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største 
betydning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra 
skytterlagene, og bidrar dermed til betydelig verdiskapning. Norges Skytterstyre har tatt 
opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring. 
Dette har vi så langt ikke hatt midler til.  
 
I tillegg til fokus på miljøet med hensyn til støy er DFS også involvert i et prosjekt igangsatt 
av Klima- og Forurensningsdirektoratet (KLIF) (tidl. Statens forurensningstilsyn) for å 
kartlegge mulige miljø-utfordringer med hensyn til eventuell avrenning av tungmetaller fra 
kulefang på skytebaner. Sett fra DFS’ side er resultatene fra prosjektet foreløpig ikke 
foruroligende for oss, men prosjektet vil i de nærmeste år kunne medføre inndekning av 
kostnader til tiltak av foreløpig ukjent omfang. I samarbeid med KLIF og NIVA, er det 
igangsatt et prøveprosjekt for måling/overvåkning av avrenning fra skytebaner. Til 
eventuelle prosjekter vil det bli søkt om prosjektmidler utenom de ordinære tilskudd.  
 
Miljøverndepartementet har gitt KLIF i oppdrag å igangsette vurdering av regulering av 
eksisterende skytebaner. Her deltar vi i møter og vurderinger mens KLIF så langt har 
dekket kostnadene utenom deltakelsen fra vår juridiske konsulent.   
 
I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle 
skytebaner tilhørende tilsluttede skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve 
økonomisk innsats i flere år framover.   
 
Konsekvensene av manglende resurser på skytebanesektoren vil først og fremst være 
redusert innsats i miljøpakkearbeidet fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. I 
2010 var ventelisten for baner som trenger tiltak i denne pakken 58, med en total 
kostnadsramme på ca kr 116 - 136 mill. Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av 



alle baner forsinkes og ordinær støtte til vedlikehold reduseres og utsettes som nevnt 
ovenfor.  
 
2. Rekruttering 
DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2013 som legges ved. Der beskrives tiltak 
som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. De øvrige breddetiltakene – som 
Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – 
opprettholdes og styrkes gjennom informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og 
økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye 
struktur, herunder også rekruttering av kvinner til tjeneste i Forsvaret. I vårt samarbeid 
med FD, bl.a. ved møter i infoforum, kan informasjonen mot våre kvinnelige medlemmer 
formes slik Forsvaret ønsker det. I 2010 hadde DFS ca 17 000 – 19 000 medlemmer som 
var 20 år eller yngre. Herav ca 25 % kvinner. 
 
Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske 
støtten til aktivitet på lokalt/regionalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til 
rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordningen er utvidet tom 
20 år.  
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll og helst reduseres.   
Nedskriving av ammunisjon er ett sentralt virkemiddel for å styrke rekrutteringen fra en 
bredest mulig del av befolkningen. Ønskemålet er derfor ytterligere midler for 
kostnadsreduserende tiltak.    
 
All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende 
den som Forsvaret nytter, er hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den 
aktivitet som venter i militærtjenesten. 
 
DFS finner ingen grunn til å legge skjul på den oppdragende virksomhet som ligger i 
bunnen for all skyteaktivitet. Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og 
bestemmelser for opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet 
har uvurderlig nytte av.  
 
3. Ammunisjon 
Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss 
AS flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke 
fått indikasjoner på at dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må 
følges nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt 
ved Nammo Raufoss som før. 
 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt 
aktivitetsnivå i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og 
forbedringer i de feltmessige disipliner. 
 
All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. Skytterkontoret omsetter ammunisjon også fra 
Norma AS. I 2005 ble det omsatt en patrontype for Norma AS. Produktspektret er i 2010 
utvidet til fire forskjellige ammunisjonstyper. 



Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere 
for skytterne, særlig medlemmer i aldersgruppen 20 år og yngre.  
 
Arbeidet med klargjøring og vurdering av bruk av Forsvarets nye kaliber 5,56 mm i Sauer 
200 STR nærmer seg en avslutning. Det gjenstår mindre tekniske detaljer før løsningen kan 
sies å være fullt ut funksjonell. Den avsluttende tekniske finpuss utstår til DFS har 
besluttet godkjenning av kaliberet. Produksjon av denne ammunisjonen har et 
materialforbruk som er halvert i forhold til dagens ammunisjonstyper.  I dette kaliber 
ligger det derfor en forventning om pris  
 
Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et 
samarbeid mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på 
Landsskytterstevnet i Bodø foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble 
meget godt mottatt og en kan derfor konkludere med at den nye teknikken ikke på noen 
måte har svekket Landsskytterstevnets popularitet.   

 
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. 
Hva overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å 
tallfeste, men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne 
sammenheng. Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det 
tas i bruk. 
 
Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt innføring av elektronisk anvisning også i feltskyting. For 
HV vil bruk av elektroniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på sikt, etter alt å 
dømme, også være et godt økonomisk tiltak. 
 
Elektronisk målmateriell for Stang- og felthurtigskyting på lags- og samlagsnivå.  
DFS har til nå gitt bidrag til kjøp av mekanisk målmateriell for disse øvelsene. Etter en 
prosess og et samarbeid med KLIF og NIVA endrer DFS dette til kun bidrag til elektronisk 
målmateriell som miljømessig er en gunstigere løsning. Dette materiellet er imidlertid 
vesentlig dyrere enn det mekaniske og krever derfor økte midler for i ønskelig grad å 
påvirke lagene og samlagene til anskaffelse av slikt materiell.    
 
Utvikling av resultatsystemer og IT løsninger 
I 2010 har DFS fortsatt arbeidet med anskaffelse av et nytt resultatprogram til 
Landsskytterstevnet. Dagens resultatprogram baserer seg på DOS, og en ny Windows 
basert løsning er helt nødvendig for å kunne avvikle LS med de store kravene til 
gjennomføring som dette arrangementet stiller ved bruk av elektronisk målmateriell. 
Kostnad for nytt program er estimert til 1.0 til 1.3 mill. 
 
I 2010-2011 vil det også bli iverksatt en anskaffelse av nytt administrasjonsprogram for 
skytterlagene. Dagens programvare er 8 år gammel og er basert på lokal installasjon. Nye 
versjoner fra Microsoft har medført at det er problemer med å få dette programmet 
installert. En ny web basert løsning er derfor helt nødvendig, også med tanke på å 
effektivisere/rasjonalisere arbeidet i skytterlagene. Antatt kostnad 2.5 til 4.0 mill. kroner. 
Fra og med 2008 så DFS seg nødt til å øke bemanningen ved Skytterkontoret. En vesentlig 



økning i bruk av Internett, E-post, Tillitsnett og Administrasjonsprogram på data i 
skytterlag og samlag har tvunget fram en forsterkning av IT-avdelingen. Her var det 
tidligere kun en ansatt. Med alle kostnader i tillegg til lønn representerer dette alene en 
kostnadsøkning på ca kr 500.000.  
 
En oppgradering av DFS` utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og ble 
gjennomført i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med 
utvikling og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for 
skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt 
alle skytterlag i 2002. Håndboken ble finansiert med prosjektstøtte fra FD. Boken har fått 
meget god omtale av brukerne. Det skjer fort endringer på mange felt innen 
organisasjonen og i løpet av de nærmeste år er en oppdatering helt nødvendig. Med 
prosjektstøtte fra FD ga DFS i 2007 ut eget hefte med tema ”konkurranseskyting med AG3 
i DFS”. 
 
I budsjettforslaget for 2013 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2012.   
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige 
prioriteringer ut fra de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige 
prioriteringer av eventuelt økning av disse. 
 
Det er tidligere påpekt følgende forhold hva gjelder utviklingen av driftsstøttens 
størrelse: 
I årene 2001 – 2010 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 128,8 hvilket ga en stigning på 
20,1 %. Økningen i de faste lønnskostnadene var på 41,5 % i samme periode.  
 
Sum endring i driftsstøtten til DFS fra FD var i disse årene 12,4 %.  
DFS ble derfor i prinsippet tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.  
 
I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 

• reduksjon av antall ansatte fram tom 2007 
• reduksjon av kontorleiekostnader 
• reduksjon av antall styremøter 
• generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  

 
Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt. F.o.m. 2008 har DFS, som beskrevet foran, sett seg nødt til å øke 
bemanningen med en person.  
 
DFS gjennomfører jevnlig anskaffelser/kjøp av tjenester som er underlagt reglene for 
offentlige anskaffelser. Tidvis, som i 2008-2009, er dette relativt tunge prosjekt, som 
krever kompetanse for korrekt håndtering som ligger utenfor ansattes forutsatte 
kunnskapsområde. Arbeidet blir derfor både tidkrevende og økonomisk krevende fordi det 
må leies inn omfattende støtte til prosessene. DFS ser seg derfor best tjent med en 
framtidig håndtering av prosjektområdet ved å ansette en person med dette som 
spesialfelt, evt. kombinert med en mulig avlastning av innleid juridisk bistand. Posten for 
administrasjon i budsjettet gjenspeiler derfor dette behov.  
Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til 



innendørs skytebaner er to områder hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om 
vesentlig økt økonomisk satsing.   
 
Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i 
rekrutteringsarbeidet. Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette 
ved økt tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala på dette felt er 
økonomisk meget krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.  
  
Etter flere år med fast beløp ble DFS for år 2008 tildelt driftsstøtte med en økning på kr 
546.000. For 2009 var økningen kr 904.000. For 2010 ble tilskuddet dessverre det samme 
som 2009. Derved var vi igjen tilbake til en fastlåst økonomisk situasjon. Dette medførte 
ytterligere press på budsjettpostene. Norges Skytterstyre så seg nå nødt til å halvere 
ordinært banebidrag til skytterlagene. Et bidrag som skal sikre sikkerhetsmessig og 
miljømessig oppdatering av skytebanen hvert 20. år i skytterlagene.  
 
For 2011 gjentok historien seg, og vi fikk igjen bevilget samme beløp som foregående år. 
Dette medførte umiddelbar reaksjon for noen hovedposter, bl.a. anleggssektoren, hvor 
reduksjonen i ordinært banebidrag fra året før ble fastholdt samtidig som restansen i 
dekning av ordinært banebidrag økte. 
 
I 2014 vil DFS’ administrasjon måtte finne nye lokaliteter. ISS Landscaping, nåværende 
huseier, skal selv flytte da eiendommen er solgt og omregulert til boligformål.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 41 100 000,- for år 2013. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2013 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 
Forslaget til budsjett for 2013 ser slik ut sammenlignet med søknad for 
2012 og bevilgning fordelt på poster 2011:  
     
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2011 

   2013 2012 FORDELT PÅ 
       POSTER 

11 Administrasjon          11 300 000            11 100 000  10 822 000 
12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM 

felt/skifelt/skogsløp            2 500 000              2 100 000  2 375 000 
13 Medaljer, diplomer, merker               600 000                600 000 525 000 
14 Bidrag lag, samlag, kretser            2 500 000              2 600 000  2 444 000 

15 A Bidrag baner            8 700 000              8 700 000                4 615 000  
15 B Spesielle støytiltak            6 000 000              6 000 000                5 000 000  
16 A Utdanning            1 500 000               1 500 000   1 425 000 
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr              500 000                   500 000           Inngår i utd. 
17 Rekruttering            2 000 000              2 000 000  1 334 000 

18 A Feltskyting               800 000                 800 000  372 000 
18 B Skogsløp/Skifeltskyting               600 000                 600 000 235 000 
19 Ammunisjonsbidrag            2 650 000              2 650 000  2 570 000 



20 A Markedsføring/ informasjon               850 000                850 000 709 000 
21 Oppdatering av adm.program               600 000                 600 000 100 000 
22 Antidopingarbeid      Inngår i adm                          200 000 Inngår i adm                         

 SUM          41 100 000            40 800 000  32 526 000 
 
Merk:  
Beløp for 2011 er kr 1 326 000 høyere enn bevilget. Dette finansieres ved tilskudd fra 
Frifond som nyttes som tilskudd til ungdom på lagsplan. Herunder delfinansiering av 
skyteskole for skytterlag (kr 290 000), samt opprettholdelse av nedskrivning av prisen på 
ammunisjon for ungdom under 21 år (kr 585 000). Dessuten overføringer av ubrukte 
offentlige midler( kr 451 000) fra 2010.    
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 18/2011 Tingsak: Årsmelding 2010 
 
Administrasjonen la fram foreløpig utkast til årsmelding fro 2010. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding 
for 2010. Endelig versjon legges fram i neste møte. 

 
 
 

Sak 19/2011 Tidspunkt for LS 2012 
 
I sak 62/2010 ble det gjort vedtak om å gi administrasjonen fullmakt til å bestemme 
tidspunkt for LS 2012-2014. Dette i samarbeid med Forsvaret og de enkelte LS-
arrangørene.  
 
Før administrasjonen bestemte seg for tidspunktet 10.-18. august i 2012, hadde man 
valget mellom ulike løsninger som ville være mer eller mindre uheldige. Det var nødvendig 
å ta en beslutning slik at skyttere med familier fikk anledning til å planlegge LS i 2012. 
Nedenfor går administrasjonen gjennom spesielt tre forhold som påvirket valget:  
   

1. I 2012 arrangeres sommerolympiaden i tidspunktet 27.juli til 12. august. I det 
tidspunktet har NRK sagt at de ikke har sendetid for LS. Disse to ukene er den 
periode som stevnet normalt skulle vært avholdt. Hvis sending med NRK anses 
vesentlig, må derfor stevnet flyttes fra disse ukene. Administrasjonen anså TV-
sending som viktig i samstemmighet med arrangør i 2012, og valgte derfor å holde 
seg unna dette tidspunktet. (Mer om forholdet til NRK i administrasjonens drøfting 
nedenfor i forbindelse med notat fra Elverum.) 

 
2. Forsvaret har vært tydelig på at de ikke ønsker at stevnet skal foregå i juli måned, 

p.g.a. ferietiden for mannskapene i Forsvaret. I 2008 ble stevnet i Førde flyttet 



fram til 26. juli – 2. august med ”goodwill” fra Forsvaret i forbindelse med at 
sommerolympiaden da foregikk i begynnelsen på august. En slik ”goodwill” anses 
ikke nå rimelig fra Forsvaret, da stevnetidspunktet alternativt måtte vært i 
perioden 7. – 21. juli med mulighet for NRK-dekning.  
 

3. I 2012 foregår Ekstremsportuka i Voss med avslutning søndag 1. juli. Å komme i 
konflikt med denne som har 1 200 deltakere og 200 journalister med dertil mange 
tilreisende er uheldig. Skal LS arrangeres tidligere enn det måtte man hatt stevnet 
fra 16. Juni -23. Juni. I en stram tidsplan fram mot stevnet for arrangørene anses 
dette som et for tidlig tidspunkt. Her vil også stevnet komme i konflikt med EM i 
fotball i Polen som arrangeres i perioden 8. Juni til 1. Juli. Alt etter om Norge 
kvalifiserer seg dit, vil dette også påvirke om NRK har menneskelige ressurser og 
sendetid til å dekke LS på det tidspunktet. I perioden etter EM i fotball er det nok 
kun de to ukene fra 7. til 21. juli som kan være aktuelle for NRK. 

 
Etter at administrasjonen bestemte at tidspunktet skulle være 10. – 18. august, kom det 
flere negative reaksjoner. Flere fylker har bestemt at skolestart skal være 15. eller 16. 
august. Administrasjonen var klar over problemet for skolestart for elever, lærer og 
studenter, men omfanget var noe større enn antatt. På bakgrunn av de innkomne 
reaksjoner er det nødvendig å søke om det finnes et annet tidspunkt enn 10. – 18. august 
som i mindre grad rammer deltakere, Forsvaret, arrangør, NRK og DFS som organisasjon.   
 
Drøfting: 
Forholdet til NRK/Media 
Som første punkt vil administrasjonen drøfte hva DFS som organisasjon mister/risikerer 
med å velge å avholde LS samtidig med olympiske leker. Administrasjonen har i den 
forbindelse lest notatet fra Elverum skytterlag angående utgifter/inntekter i forbindelse 
med NRK sin tilstedeværelse på LS i 2010.   
 
I motsetning til Elverum har Voss fra starten planlagt sin banebygging slik at den oppfyller 
NRK sine krav til TV-sendinger. De vil således ikke få noen ekstra utgifter ut over krav til 
strømopplegg og opparbeiding av finalearena for Stang- og felthurtig. På inntektssiden er 
det helt klart et uutnyttet potensial for inntekter fra LS-arrangørene. Administrasjonen har 
vært i kontakt med Bodø om deres syn i forbindelse med NRK sin tilstedeværelse. De sier 
at de nok heller ikke har synlige sponsorinntekter som skyldes NRK sin tilstedeværelse, 
men samtidig er de tydelig på at det for arrangementet og DFS sin vegne er svært viktig at 
NRK er tilstede.    
 
Slik administrasjonen ser det, vil et LS uten NRK være svært negativt både for Voss og DFS 
generelt. DFS har de senere år brukt mange økonomiske og menneskelige ressurser for å 
få god PR gjennom TV-sendinger fra LS. Satsningen på arenaproduksjon og resultatservice 
har bidratt til det gode TV-produktet.  
 
Det har også vært styrets ønske å få flere TV-sendinger utenom LS for å bli mer synlig som 
organisasjon. Et LS uten NRK vil være ødeleggende for den mediebegivenhet som LS nå er 
blitt. Hvis vi flytter LS til et tidspunkt som ikke gjør det mulig for NRK å sende i 2012, vil 
det muligens også svekke samarbeidet videre. Vi opererer her i konkurranse med andre 
idretter som også ønsker mer TV-tid. Selv et annet LS-tidspunkt utenom OL vil medføre 
problemer for NRK i forbindelse med ferieavvikling og kollisjon med EM i fotball. For 
styrets nye medlemmer kan det opplyses at allerede høsten 2009 ble det i avtalen med 



NRK gitt tilsagn med styrets velsignelse om at stevnet skulle foregå uka etter OL i London. 
 
Et annet argument hvis vi legger LS 2012 til perioden før olympiaden, er at vi også mister 
mye av den medieoppmerksomhet vi ellers opplever. Aviser og radio vil i disse ukene først 
og fremst være opptatt av olympiaden i London og ha liten redaksjonell plass til LS. 
 
Arrangørene i Voss er enig i administrasjonens betraktninger rundt dette, og de vil ikke 
utfordre NRK til et tidspunkt hvor det er risiko for ikke å få TV-sending.  
 
Forholdet til Forsvaret   
Administrasjonen har ingen uttalelse fra Forsvaret om at det fra deres side hadde vært 
mulig å stille mannskapsstøtte i juli. Forsvaret har som beskrevet tidligere vært opptatt av 
at man i størst mulig grad må unngå juli måned. Vi vet også at mannskaper ved tidligere LS 
har klart å lage negative oppslag om DFS fordi vi har lagt LS i ferietiden. Dette argumentet 
blir nok mindre med innføring av elektronikk, da mannskapsstøtten blir mindre og 
sannsynligheten for å få med flere frivillige fra Forsvaret blir større.  
 
I skrivende stund er det ikke avklart om det blir elektronikk på feltskytingen i 2012. Med 
en stram tidsplan for innkjøp, anser imidlertid administrasjonen det nå som mindre 
sannsynlig at man rekker dette. Det gjør at et stevnetidspunkt i juli mellom 7. og 21. juli 
nok vil bli ansett som svært uheldig for Forsvaret. Om mulig kunne nok Forsvaret stilt opp 
tidligere på sommeren, men det gir andre utfordringer som eksempelvis kollisjon med 
Ekstremsportsuka og forholdet til arrangørens klargjøring til LS. Det er grunn til å anta at 
Forsvaret også har interesse av NRK sin tilstedeværelse for å få profilert Forsvaret 
gjennom lange TV-sendinger.     
 
Forholdet til arrangøren 
Arrangørene i Voss har en stram tidsplan fram mot LS. Et hvert forslag om stevnetidspunkt 
tidligere enn det som nå er skissert, vil medføre at de får kortere tid til planlegging. Dette 
argumentet er ikke så viktig hvis vi snakker om en uke eller 14 dager, men hvis stevnet 
flyttes en måned tidligere eller mer er nok dette kritisk.  
 
Som beskrevet ønsker også arrangørene sterkt å ha med NRK. De vil heller ikke gå i 
konflikt med Ekstremsportsuka med alle de tilreisende. Ekstremsportsuka avsluttes 
søndag 1. juli. Selv med stevnestart lørdag 30. juni vil det være problematisk med 
overlappingen mellom disse store arrangementene. 
 
Arrangøren er ikke redd for at en kollisjon med skolestart vil gi mange frafall til LS. Det er 
vanskelig å spekulere i hvor mange som ikke vil delta på grunn av et sent LS. Det kan 
fastslås at det nok blir færre enn om stevnet har et normaltidspunkt, men omfanget blir 
synsing som det er vanskelig å begi seg ut på.  
 
Forholdet til skolestart 
Det som er den store utfordringen med det sene tidspunktet er som beskrevet forholdet 
til skolestarten. Administrasjonen har på nåværende tidspunkt bekreftet kjennskap til fire 
fylker i Sør-Norge som har oppstart enten onsdag 15. august eller torsdag 16. august. Det 
er grunn til å anta at dette blir noen fylker til. Mange fylker har ikke bestemt skolestart 
enda, men fra Midt-Norge og nordover er det ikke skoler som starter før 20. August. 
 
 



Administrasjonens konklusjon:  
Administrasjonen mener det er så mange uheldige konsekvenser med et alternativ til den 
uka som er valgt at det ikke anbefales å flytte LS-uke. Administrasjonen mener imidlertid 
at stevnet kan flyttes slik at åpningen skjer torsdag 9. august og at stevnet foregår til 
torsdag 16. august/fredag 17. august.  
 
I den forbindelse kan det settes opp en tidsplan der man avslutter all finaleskyting for 
rekrutt- og juniorklassene senest tirsdag 14. august. Innledende skytinger og banefinalene 
for rekrutt/juniorklassene avsluttes mandag 13. august, mens det arrangeres feltfinaler for 
disse klassene tirsdag 14. august.  
 
Med en slik løsning er det muligheter for alle i disse alderstrinnene til å rekke skolestart. 
Et slikt opplegg skjermer de unge skytterne, men gir selvfølgelig fortsatt utfordringer for 
familier hvor voksne også skyter. Løsningen er selvfølgelig ikke optimal for disse gruppene, 
men burde likevel være mer tilfredsstillende gitt de krevende utfordringer som 
stevnetidspunktet for LS 2012 har. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Landsskytterstevnet 2012 i Voss skal arrangeres i perioden fra torsdag 9. august til fredag 
17. august. Det forutsettes at alle finaler i rekrutt- og juniorklassene er ferdigskutt senest 
tirsdag 14. august. 
 
 
Vedtak 

Styret pålegger administrasjonen og ytterligere å utrede konsekvenser av alternativt å 
flytte LS 2012 til uka 3. – 11. august. Tidspunkt for LS 2012 fastsettes endelig i møte 2. mai 
2011. 

 
 
 

Sak 20/2011 Stillingsinstruks for generalsekretæren 
 
Administrasjonen la fram forslag til ny instruks for generalsekretæren. 
 
Vedtak 

Instruks for generalsekretæren i DFS ble vedtatt.  
 
 
 

Sak 21/2011 Tingsak: Forslag om alternering av HM Kongens pokal 
 
Lakselvdal skytterlag har gjennom Troms skyttersamlag fremmet forslag om overførsel av 
HM Kongens pokal til alternering mellom DFS-disiplinene, NM felt, NM Stang, og NM 
felthurtigskyting.  
 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 



 
Sak 22/2011 Gjesteliste og gjesteopplegg for LS 2011 
 
Vedtak: 
Gjesteliste for LS med betingelser i forbindelse med innkvartering ble utarbeidet. Program 
for gjester ved LS 2011 utarbeides av administrasjonen. 

 
 
 

Sak 23/2011 Prisnivået for leie av plass for salgsboder i forbindelse med LS 2011 
 
Representanter for forhandlerne som leier plass for salg på LS-arenaen, har henvendt seg 
til Norges Skytterstyre på grunn av at de reagerer på høyt prisnivå til LS 2011.  
 
Drøfting: 
Selv om Norges Skytterstyre m/administrasjonen er med og styrer en del av det tekniske 
arrangementet av LS, synes prisnivå og organisering av stands å være en sak mellom 
arrangøren og bransjen. 
 
Vi er dog enig i at dersom kostnadsnivået framprovoserer bortfall av forhandlere av 
skytterutstyr vil det være et tap arrangøren, skytterne og miljøet på arena. Dette er nok 
noe framtidige arrangører vil legge merke til og sikkert handtere på en fornuftig måte.  
Selv om Norges Skytterstyre skulle etablere en ambisjon om å regulere omtalte prisnivå er 
det i alle fall for sent for årets arrangør.  
 
En slik regulering vil bl.a. kreve at det blir utarbeidet spesifikasjoner for området, fastsette 
priser og vurdere inntjening for arrangør. Her vil også inntjening for bransjen, verdien av 
markedsføring og kontakt med skytterne, samt betjeningsbehov ved stand være tema. I 
tillegg vil arrangørens kostnader kunne variere en god del fra sted til sted.  
 
Det synes klart for administrasjonen at dette er et kommersielt og sammensatt område 
det ikke umiddelbart er naturlig at skytterstyret griper inn i. 
 
Skulle det være et ønske om dette trengs det i alle fall mer tid enn fram mot årets LS, samt 
at arrangør må bli kjent med en eventuell slik regulering i god tid.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Pris for leie av stands på arena for LS 2011 fastsettes av arrangøren.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 



Sak 24/2011 LS-arrangører i 2011 sitt bidrag av kostnader med arenaproduksjonen 
 
I sak 82/2010 vedtok styret at LS-arrangørene framover skulle bidra med 300 000 kroner 
for tjenestene med arenaproduksjon og storskjerm under LS. Vedtaket ble gjort etter at 
det var gjennomført en ny anbudsrunde på disse tjenestene for årene 2011 til 2013. LS 
2011 og Bodø skytterlag har sendt klage på vedtaket. De mener det er urimelig at de blir 
påført en økt kostnad på 100 000 kroner i forhold til det beløp som Elverum betalte i 2010. 
LS 2011 argumenterer også med at de nå har inngått sine sponsoravtaler, og at de nå ikke 
kan påregne inntekter for profilering på storskjerm.   
 
Drøfting:  
Administrasjonen ser argumentene til LS 2011 om at vedtaket i styret kommer sent i 
forhold til allerede inngåtte avtaler om sponsing. Spesielt også sett i lys av at stevnet skal 
foregå på et sted som gir langt færre deltakere enn i Sør-Norge, blir belastningen for Bodø 
krevende. Administrasjonen vil anbefale styret at LS 2011 blir belastet det samme beløp 
som Elverum, som utgjorde 200 000 kroner for disse tjenestene. Dette er i samsvar med 
det LS 2011 søker om. 
 
Administrasjonen anbefaler at inndekningen søkes nådd gjennom det beløp som er satt av 
for offentlige utgifter i forbindelse med LS 2011. Om dette ikke kan oppnås belastes 
private budsjettmidler. 
 
Til orientering har administrasjonen orientert LS-arrangørene for 2012-2014 om vedtaket i 
sak 82/2010.         
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre har behandlet søknad fra LS 2011 angjeldende deres egenandel i 
forbindelse med arenaproduksjon og storskjerm. Norges Skytterstyre vedtar at LS 2011 
gjennom Bodø skytterlag belastes med 200 000 kroner for disse tjenestene. Dette er 
100 000 kroner mindre enn budsjettert, og øker DFS sine utgifter til arenaproduksjon med 
tilsvarende beløp for 2011. Beløpet søkes dekket gjennom DFS sitt LS-budsjett for 
offentlige midler 2011. Hvis dette ikke oppnås, belastes overskytende utgifter med private 
budsjettmidler.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 25/2011 Forslag om endring i klassesettingsreglementet 
 
Hedmark skyttersamlag har sendt inn forslag om å endre reglene for klassesetting i klasse 
1. Skytterbokas § 7.150 sier: … Skyttere med lenger fravær enn 14 år kan fritt velge klasse 
når de begynner igjen… Hedmark vil endre denne setningen til: … Skyttere som har rykket 
opp fra klasse 1 på kvalitet skal selv med langt fravær ikke kunne gå tilbake til klasse 1. 
 
Norges Skytterstyre behandlet denne saken i sitt møte i februar. Det ble da vedtatt å 
oversende saken til behandling i DFSU. 
 
Hedmark skyttersamlag har fremmet dette som en tingsak. Administrasjonen mener 
imidlertid at dette er en sak for Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak 

Saken utsettes til et senere møte. 
 
 
 

Sak 26/2011 Forslag om endring av regel for NC 
 
NC komiteen ønsker å endre punkt 3.3 i retningslinjer og regler for Norgescupen i skyting, 
slik at det stevnet med avsluttende omgang siste runden av Norgescupen gjøres til et 
obligatorisk tellende stevne. 
 
Komiteen ønsker også å fjerne seeding av skytterne i første runde av cupen. 
 
Drøfting: 
I dag sier punkt 3.3 i retningslinjer og regler for Norgescupen i skyting følgende: 
 
”Plassiffer legges til grunn for poenggiving. Seks av de ni norgescupstevnene teller 
sammenlagt…” 
 
Dette ønsker NC- komiteen å forandre slik at det siste stevnet med avsluttende finale skal 
være et av de 6 tellende. Med en slik ordning vil det siste stevnet bli veldig avgjørende, og 
noen vil sikkert mene at det kanskje slik sett også vil være uforholdsmessig viktig. Men det 
vil også ha mange positive sider for Norgescupen. Med å gjøre det på denne måten vil 
ordningen kanskje bidra til at flere vil velge å delta siste runden, noe som har vist seg å 
være den helgen med lavest deltakelse. Sannsynligheten for at noen kan ha avgjort cupen 
før siste helgen, med da eventuelt poeng fra 5 stevner, er svært lav.  
 
Sett i lys av målsetningen med Norgescupen, og at den skal være et PR- og 
propagandaarrangement, vil det være av stor verdi for presse og publikum at det er lett å 
holde oversikt under avgjørelsen av cupen. Dette kan på en enkel måte sikres ved at de 5 
beste stevnene før siste obligatoriske stevne summeres, og så er det kun å plusse på 
poengene fra det siste stevnet. Og videre vil da spenningen i cupen bli beholdt helt til siste 
stevnet er skutt ferdig. Norgescup komiteen jobber i disse dager også med andre tiltak for 
å øke deltakelsen i tredje runde av cupen. Blant annet jobbes det med å stable på beina en 
sosial tilstelning lørdag kveld i forbindelse med avslutningsrunden.  
 



Norgescup komiteen ønsker også å fjerne seeding til første helgen av Norgescupen. Dette 
av flere grunner. En grunn er at den første helgen med Norgescup er ei helg med mange 
deltakere. Å fjerne seedingen denne helgen vil gjøre det enklere å gjennomføre 
skytterhelgen med hensyn til logistikk, og valgmuligheter for skytterlag der flere kjører 
sammen. Ofte kjører skyttere som er seedet sammen med andre som ikke er det. For 
arrangørene vil dette også være enklere, da de ikke behøver å sette av plasser i en presset 
tidstabell, som kanskje heller ikke blir belagt. 
 
Et annet moment er at seedingen har blitt gjort ut i fra en konkurranse som ble avsluttet 
året før. Av negative effekter kan vi kanskje si at eventuell presse som møter på 
avsluttende stevne denne helgen ikke nødvendigvis vil få med seg innledende skyting av 
alle de beste, men samtidlig vil uansett alle de beste være der for å skyte finale, og med 
det være tilgjengelig for pressen som før. 
 
Administrasjonen ser positivt på Norgescup komiteens forsøk på å forbedre Norgescupen, 
og støtter forslagene. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Følgende regelendringer gjøres i Norgescupen i baneskyting: 
 
Stevnet som har avsluttende finaleomgang i tredje og siste runde av Norgescupen gjøres 
obligatorisk tellende som et av 6 stevner. En skytter som ikke deltar på dette sjette 
stevnet kan således bare oppnå 5 tellende stevner i Norgescupen. 
 
Ordningen med seeding av skyttere i første runde av Norgescupen fjernes. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 27/2011 Forslag om endrede regler for lagskyting for veteraner 
 
Nordfjord skyttersamlag har fremmet følgende forslag: 
 
Samlagsskytingen for veteraner skal gjennomføres med at de to første etappene skal være 
10 skudd liggende for skyttere som er 65 år eller eldre, mens de to siste etappene skyter 6 
kne og 4 ligg, og er for skyttere som er 55 år eller eldre. 
 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 
 
 
 



Sak 28/2011 Fremdriftsplan for LS 2012 
 
Administrasjonen la fram rapport til Norges Skytterstyre angående framdrift for LS 2012. 
Rapporten var utarbeidet på bakgrunn av vedtak i sak 11/2011, hvor administrasjonen ble 
pålagt å avholde møte med arrangørene i Voss for å klarlegge organisatoriske og 
økonomiske forhold i tilknytning til arrangementet.  
 
Vedtak 

Etter styrets skjønn foreligger det flere risikofaktorer knyttet til gjennomføringen av LS 
2012. Styret har stilt krav til arrangøren gjennom iverksetting av tiltak og dokumentasjon 
på en rekke forhold i perioden frem til neste styremøte. Dette for å sikre at arrangøren tar 
igjen det eksisterende etterslepet i forberedelsene. 

 
 
 

Sak 29/2011 Ansettelse av ny generalsekretær 
 
Det forelå 15 søkere til stillingen som ny generalsekretær i DFS. 
 
Vedtak 

Det var dissens i styret om hvem som skal tilbys stillingen som ny generalsekretær i DFS. Et 
samlet styre stiller seg likevel bak vedtaket om at følgende tilbys stillingen som 
generalsekretær i Det frivillige Skyttervesen i denne prioritetsrekkefølge: 
 

1. Jarle Tvinnereim 
2. Vidar Myhrer 
3. Terje Vestvik 

 
Presidenten får fullmakt til å avtale lønn og andre betingelser, herunder tiltredelsesdato, 
og inngå ansettelseskontrakt med den nye generalsekretæren.  

 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Delegeringsdirektivet for saksbehandling i administrasjonen 
2. Forslag fra Nøtterø skytterlag 
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